
Protokół  Nr VIII/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 29 marca  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1415.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 10 Radnych. W trakcie obrad sesji zarządzono jedną dziesięciominutową przerwę. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy Barciany.
8. Sprawozdanie z realizacji planu gospodarki odpadami dla gminy Barciany na lata
     2005 – 2007 z perspektywą na lata 2008 – 2015.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
10.Projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy na rok 2007 Gminy Barciany z
   organizacjami pozarządowymi, osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi  
   działającymi na podstawie przepisów o stosunku Kościoła Katolickiego w   
   Rzeczypospolitej Polskiej i o stosunku Państwa do innych kościołów i związków  
   wyznaniowych oraz stowarzyszeń jednostek samorządu terytorialnego”.
11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na korzystanie przez GLKS Jurand
     Barciany z herbu gminy Barciany jako emblematu klubowego.
12.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie przez gminę Barciany
   deklaracji w sprawie utworzenia regionalnego lotniska komunikacyjnego dla   
    Mazur na terenie lotniska Kętrzyn – Wilamowo.
13.Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy
    Barciany do powiadomienia osób o obowiązku przedłożenia oświadczenia
     lustracyjnego.
14. Odpowiedzi na interpelacje.
15. Wnioski i zapytania.
16. Sprawy różne.
17. Zakończenie obrad.  

Ad.  1.  Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady VIII  sesji  Rady Gminy 
Barciany. Powitał Radnych,  Dyrektorów szkół oraz Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości / 
listy obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji 
są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 10 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z VII sesji Rady Gminy wyłożony 
były do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni 
uwag  nie  zgłosili.  W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W 
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głosowaniu jawnym protokół  został przyjęty 10 głosami za.

Ad. 4.  Następnie Przewodniczący Rady przedstawił  porządek obrad sesji.  Zapytał  czy ktoś  ma 
uwagi do treści porządku. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu 14 – 
Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany. 

Więcej  zmian  nie  zgłoszono.  Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  po 
wprowadzonej zmianie pod głosowanie. W głosowaniu jawnym porządek przyjęto jednogłośnie – 
10 głosów za.

Po zmianach porządek obrad wygląda następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy Barciany.
8. Sprawozdanie z realizacji planu gospodarki odpadami dla gminy Barciany na lata
     2005 – 2007 z perspektywą na lata 2008 – 2015.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
10.Projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy na rok 2007 Gminy Barciany z
   organizacjami pozarządowymi, osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi  
   działającymi na podstawie przepisów o stosunku Kościoła Katolickiego w   
   Rzeczypospolitej Polskiej i o stosunku Państwa do innych kościołów i związków  
   wyznaniowych oraz stowarzyszeń jednostek samorządu terytorialnego”.
11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na korzystanie przez GLKS Jurand
     Barciany z herbu gminy Barciany jako emblematu klubowego.
12.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie przez gminę Barciany
   deklaracji w sprawie utworzenia regionalnego lotniska komunikacyjnego dla   
    Mazur na terenie lotniska Kętrzyn – Wilamowo.
13.Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy
    Barciany do powiadomienia osób o obowiązku przedłożenia oświadczenia
     lustracyjnego.
14. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
15. Odpowiedzi na interpelacje.
16. Wnioski i zapytania.
17. Sprawy różne.
18. Zakończenie obrad.
 
Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  
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Ad. 6. Interpelacje Radnych.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że uczestniczył w posiedzeniu Związku Gmin „Barcja”, na 
którym Wójt Gminy Barciany został wybrany Wiceprzewodniczącym Związku.

Radna  Elżbieta  Machniak  powiedziała,  że  droga  w  Skierkach  została  zniszczona.  Pan  Boruch 
zobowiązał  się, że dokona naprawy.  Powiedziała,  że mieszkańcy sami naprawią obniżone płyty 
wspólnie z pracownikami interwencyjnymi.

Radna Ala Wierzbicka powiedziała, że jest problem z odpływami ścieków  w Świętym Kamieniu. 
Odpływy  rury  skierowane  są  bezpośrednio  na  drogę.  Konieczna  jest  budowa  szamba  oraz 
uprzątnięcie zalegających śmieci.

Wójt  gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  ruszyły  remonty  mieszkań  socjalnych  na 
Świętym Kamieniu.

Radna Elżbieta Machniak powiedziała,  że spróbuje spotkać się z Dyrektorem Rolnegoviku – P. 
Korona w sprawie udostępnienia terenu pod boisko w Podławkach.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że jest to teren prywatny i w gestii właściciela 
leży udostępnienie tego terenu.        

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o omówienie pierwszego 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia studium i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy Barciany. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że w obradach sesji uczestniczy specjalista  - Pan 
Piotr Kwiatkowski, którzy tworzył studium. Poprosił go o zabranie głosu.

Pan  Piotr  Kwiatkowski  –  firma  „Środowisko”  powiedział,  że  studium  jest  dokumentem 
wymaganym przez ustawę o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W studium zawarta 
jest „polityka gminy”, tzn. plany na temat rozwoju i rozbudowy. Nie jest to plan, a studium. Dodał, 
że nie są to także przepisy gminne. Na podstawie studium sporządza się plan zagospodarowania 
przestrzennego.  Każdy  plan  będzie  musiał  być  zgodny  ze  studium.  Studium  jest  bardzo 
szczegółowym  dokumentem.  Najważniejszymi  ustaleniami  studium  jest  to  gdzie  można  się 
budować a gdzie nie, ujęte są zasady uzbrajania terenów – kanalizacji, rozbudowy dróg, wodociągi, 
tereny objęte ochroną przyrody, obszar Natury 2000 – obejmujące północną część gminy. Studium 
obejmuje sprawy związane z drogami publicznymi. Funkcje zabudowy są opisane ogólnikowo – nie 
ma rozgraniczeń.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił o  przedstawienie więcej informacji na temat programu 
Natura 2000.

Pan  Piotr  Kwiatkowski  –  firma  „Środowisko”  powiedział,  że  program Natura  2000 jest  formą 
ochrony  przyrody,  wprowadzono  do  prawa  jako  forma  dostosowania  się  do  wymogów  Unii. 
Program ten przypomina rodzaj rezerwatu, ale nim nie jest. Obejmuje kilka gmin poczynając od 
Górowa do Węgorzewa. Dodał, że jeżeli gmina będzie chciała wykonać jakieś inwestycje na tym 
terenie  to  potrzebne  będzie  wykonanie  oddziaływania   na  środowisko.  Obszar  Natury  2000 na 
terenie naszej gminy nazywa się Warmińskie Bociany.
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Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie sprawozdania z realizacji 
planu gospodarki odpadami dla gminy Barciany na lata 2005 – 2007 z perspektywą na lata 2008 – 
2015.  

Pan  Cezary  Łotys  –  pracownik  Urzędu  Gminy  w  Barcianach  powiedział,  że  Plan  Gospodarki 
Odpadami  został  przyjęty  w  2005  r.  Obowiązek  posiadania  takiego  planu  wynika  z  ustawy. 
Powiedział,  że  na  koniec  2006  r.  zawartych  było  830  umów  na  wywóz  śmieci.  Planuje  się 
wprowadzenie systemu ewidencji mieszkańców, którzy mają/nie mają zawartych umów na wywóz 
śmieci. Następnie Pan Cezary Łotys przedstawił zadania założone przez plan. Wymienił podmioty 
wykonujące  usługi  wywozu  śmieci.  Ponadto  powiedział  o  wstąpieniu  gminy  do  związków.  / 
sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Otworzył dyskusję:

Radny  Wiesław  Gajdowski  zapytał  co  przeszkadzało  w  działaniach,  że  dopiero  teraz  są 
zintensywnione prace. Dodał, że do chwili obecnej nie było systemu inwentaryzacji.             

Pan  Cezary  Łotys  powiedział,że  nie  ma  żadnego  przyspieszenia.  Plan  był  przyjęty  w  2005  r. 
Wszystko zależy od danego budżetu. Ewidencjonowanie umów na wywóz śmieci osób fizycznych 
prowadzi się od dwóch lat. 

Radna Ala Wierzbicka zapytała jak można udowodnić czyje są śmieci.

Pan Cezary Łotys powiedział, że jedyną skuteczną  formą jest kontrolowanie umów. Udowodnić się 
nie da czyje są śmieci, chyba że sprawca zostanie przyłapany na gorącym uczynku. Proponuje, aby 
Rada przeznaczyła środki na zlokalizowanie miejsc w poszczególnych miejscowościach na odpady 
wielkogabarytowe. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  za  za  przedstawione  opinie.  Powiedział,  że  Radni 
zapoznali się ze sprawozdaniem. 

Ad. 9.   Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu  uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
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Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska przedstawiła zaistniałe zmiany w budżecie gminy po stronie 
dochodów i wydatków. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad. 10.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie  „Programu współpracy  na rok  2007 Gminy Barciany z  organizacjami  pozarządowymi, 
osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie przepisów o stosunku 
Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej i o stosunku Państwa do innych kościołów i 
związków wyznaniowych oraz stowarzyszeń jednostek samorządu terytorialnego”.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że program taki uchwalany jest corocznie zgodnie 
z ustawą, która weszła w życie 29.05.2003 r. W budżecie są uchwalone priorytety, na co może być 
przeznaczona  dotacja.  Powiedziała,  że  o  dotacje  mogą  ubiegać  się  instytucje,  stowarzyszenia, 
fundacje, które nie wypracowują zysku. Zasada jest to, że należy złożyć ofertę. Wójt Gminy ogłasza 
konkurs, powołuje się komisję, która rozpatruje oferty, sporządza protokół. Następnie Wójt zawiera 
umowę ze stowarzyszeniem,  a  po wykorzystaniu  dotacji  stowarzyszenie  składa  sprawozdanie  z 
wykorzystanej dotacji.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
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załącznik do protokołu /  

Ad.  11.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu  uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na korzystanie przez GLKS Jurand  Barciany z herbu gminy Barciany 
jako emblematu klubowego. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że klub wystąpił z propozycją, aby reprezentować 
gminę poprzez używanie herbu jako logo klubowego. Dodał, że klub od zawsze związany był z 
gminą. Powiedział także, że juz rozpoczęły się treningi zawodników. Dopełniono także wszelkich 
formalności związanych z rejestracją klubu w KRS.
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad. 12.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie przez gminę Barciany
deklaracji  w sprawie  utworzenia  regionalnego  lotniska  komunikacyjnego  dla  Mazur  na  terenie 
lotniska Kętrzyn – Wilamowo.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  Starosta  Kętrzyński  i  Wójt  Gminy  Kętrzyn 
zwrócili  się  z  prośba o poparcie  ich  starań  o utworzenie  lotniska  regionalnego.  Powiedział,  że 
lotnisko to ma realne szanse na rozbudowę. Było by przystosowane do lądowania dla mniejszych 
samolotów. Dodał, że gmina nie ponosi żadnych kosztów. Uchwała jest jedynie wyrazem poparcia i 
nie zobowiązuje do niczego.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że w Szymanach władze nie mogą dojść do porozumienia. 
Popiera  starania  naszych  władz  o  utworzenie  lotniska  regionalnego.  Uważa,  że  tym  samym 
zostanie odciążony ruch drogowy i zwiększenie liczby turystów na naszych terenach. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.
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Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad. 13.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Barciany  do  powiadomienia  osób  o 
obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego.
Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że obowiązek złożenia takich oświadczeń wynika z 
ustawy lustracyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad.  14.  Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  o 
zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  jest  konieczność  zaciągnięcia  kredytu 
długoterminowego z przeznaczeniem na inwestycje: budowa wodociągów Skandawa kolonia oraz 
budowę wodociągów Momajny – Maciejki – Michałkowo.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  10  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje nie było.

Ad. 16. Wnioski i zapytania.

Nie zgłoszono.

Ad. 17. Sprawy różne.

Radna  Elżbieta  Machniak  powiedziała,  że  przystanek  w  Skierkach  został  uprzątnięty,  ale 
ukradziono kosz. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że kradzieże są zjawiskiem ogólnym. Ukradziono 
pokrywy  ze  studzienek,  część  ogrodzenia  z  cmentarza  w  Windzie.  Dodał,  że  w  większości 
nieczynne cmentarze są okradane.
    
Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że Radni zostali zobowiązani do kontroli stanu cmentarzy 
komunalnych i sporządzenia notatek. Powiedział, że dwukrotnie odwiedzał cmentarz w Barcianach. 
Wielki problem stanowią siedliska wron na tym cmentarzu. Ponadto jest 150 drzew do wycięcia. A 
po wycinkach drzew pozostało 20 pniaków. Uważa,że najwyższy czas zabrać się za porządki na 
cmentarzu. Zaproponował aby zrobić parking przy cmentarzu.    

Radny Zbigniew Stankiewicz powiedział, że na cmentarzu w Windzie są 2 suche lipy do wycięcia. 
Ponadto należy uzupełnić braki w ogrodzeniu.

Wójt Gminy -  Łukasz Wiśniewski powiedział, że ogrodzenie na cmentarzu w Barcianach zostanie 
uzupełnione.  Ponadto  utworzony  będzie  kompostownik  poza  terenem  Barcian.  Jeżeli  chodzi  o 
zadrzewienie na cmentarzach to uważa że powinny być to tylko i wyłącznie krzewy niskopienne. 
Cmentarz w Barcianach na opracowany plan zagospodarowania. Uważa, że cmentarz powinien być 
miejscem godnego spoczynku.  Dodał,  że  cmentarz  w Barcianach  od  strony kamieniarskiej  jest 
ukończony, teraz tylko brakuje drewnianego ogrodzenia, które także wkrótce zostanie uzupełnione. 
Następnie  prace zostaną skierowane na cmentarz  w Windzie.  Cmentarz  w Bobrowie został  już 
uprzątnięty i zabezpieczony. Następnie Wójt Gminy powiedział,  że wpływają pisma - skargi do 
Urzędu Pana Niepokojczyckiego, Pana Moroza, Pani Irena Siudut.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poinformował o pismie od Pani Ireny Siudut w 
sprawie utworzenia świetlicy sołeckiej. Nawiązał także do prac wykonywanych na cmentarzach. 
Popiera prace związane z renowacją oblicza cmentarzy. 

Sołtys Sołectwa Skandawa – Pan Robert Wilamowski – powiedział, że pracownicy interwencyjni 
sprzątali park w Skandawie, ale ani razu nie widział pracujących tam ludzi. Inni pracownicy też 
ociągają się z pracą  zwłaszcza przy obkaszaniu. Uważa, że powinno się określić im w danym dniu 
odcinek do obkoszenia. Powinno się zwiększyć kontrole nad pracownikami. Uważa, że jest dużo 
osób  bezrobotnych  chętnych  do  pracy.  Drugi  problem,  który  zgłosił  to  rozdawanie  żywności. 
Uważa że należy bardziej kontrolować wydawanie żywności, bo jedni dostają więcej niż ci którzy 
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bardziej  tego  potrzebują.  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  powinien  bardziej  kontrolować 
wydatki w zakresie przyznawania świadczeń. 

Radna  Teresa  Nowicka  powiedziała,  że  dwóch  ludzi  pracowało  w  ramach  prac  społeczno  – 
użytecznych 40godz. Sprzątali park w Skandawie. Jeden dzień pracowali w we Frączkowie, a drugi 
w Skandawie po 5 godz. dziennie.

Sołtys Sołectwa Skandawa – Pan Robert Wilamowski – poprosił aby przydzielić pracowników do 
oczyszczania rowów w Skandawie. 

Sołtys Sołectwa Barciany – Pani Magdalena Kopciuch poprosiła, aby uprzątnąć śmieci koło garaży. 
Ludzie wyrzucają tam stare opony i inne śmieci. 

Sołtys  Sołectwa  Podławki  –  Pan  Duński  Zenon   poprosił  aby  ustawić  za  Podławkami  tablice 
informacyjne z oznaczeniem granic Gminy Barciany.

Więcej spraw nie zgłoszono.
         

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad.18. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady VIII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek

Protokolant: Emilia Żelichowska
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